
 

Via deze weg wil graag mijn zienswijze indienen op de voorgenomen wijziging in de Regeling natuurbescherming 

(Rnb).  

Van jongs af aan lever ik met passie en trots een bijdrage aan het faunabeheer in het mooie Achterhoekse 

landschap. 

Nog los van de wettelijke verplichting draagt men als jachthouder een intrinsieke motivatie voor het handhaven van 

een redelijke wildstand. Mocht de wildstand het niet toelaten, dan wordt er niet gejaagd. Mocht de wildstand het 

toelaten dan heb je als jachthouder het voorrecht om op enkele wildsoorten gedurende het najaar duurzaam te 

benutten. Hiervoor is onder andere een gedegen opleiding gevolgd. 

Als jachthouder stop ik jaarrond veel tijd en energie in het voorkomen van schade aan landbouwgewassen, 

biotoopverbetering, het voorkomen van wildaanrijdingen en het voorkomen van maaislachtoffers. Een verdere 

beperking van benuttingsjacht zal averechts werken voor de populatie van haas en konijn. Door de basis- die is 

gebaseerd op vertrouwen en verantwoordelijkheden van de jachthouder- wordt een streep gezet. Vertrouwen 

maakt plaats voor wantrouwen. Vele vrijwilligers (jachthouders) zullen niet meer intrinsiek gemotiveerd zijn om 

extra inspanningen te leveren in een mooi en vitaal buitengebied.  

Doordat al generaties lang gejaagd wordt in hetzelfde gebied is specifieke gebiedskennis opgebouwd. Zo zien wij 

door de jaren heen dat de wildstand in grote mate afhankelijk is van weersinvloeden, biotoop, predatie en 

recreatiedruk in de buitengebieden. Tevens is gebleken dat de populatiedichtheid van haas en konijn erg locatie 

gebonden is.  

In het Basisrapport Rode Lijst Zoogdieren 2020 wordt geconcludeerd dat de jacht niet de primaire drukfactor is voor 

de achteruitgang van de soorten haas en konijn. Uit het onderzoek van de WUR blijkt onder andere dat FBE-data uit 

tellingen niet wordt gebruikt voor de beoordeling van de SvI van de haas. Recente tellingen met warmtebeeld in ons 

jachtveld geven een ander beeld weer dan geschetst worden in het onderzoek.  

Het komt logisch voor dat eerst een gedegen onderzoek wordt uitgevoerd, waarin een eenduidige telmethodiek 

wordt gehanteerd, voordat er daadwerkelijk besluitvorming plaatsvindt. In de toelichting op de Regeling geeft u aan 

dat in de toekomst tellingen van de wildbeheereenheden gebruikt worden om een beter inzicht te krijgen in de 

populatietrends van de wildsoorten. Hiervoor wordt gezamenlijk met de provincies en de wildbeheereenheden 

gewerkt aan het verbeteren van het telprotocol en de inzameling van gegevens. Daarnaast worden de oorzaken van 

de achteruitgang van de populaties van de wildsoorten en de mogelijkheden voor populatieherstel geïnventariseerd. 

De door het ministerie beoogde analyse van de methodiek na inwerkingtreding van de Regeling komt mij als 

onlogisch en onacceptabel voor. De hiervoor gestelde processtappen kunnen geen basis vormen voor bestendig 

beleid.     

Het buitengebied staat de komende decennia voor grote veranderingen. Voor de 27.000 gediplomeerde 

jachthouders in Nederland zal een belangrijke rol zijn weggelegd. Het zijn de jachthouders die de contacten en 

relaties hebben met grondeigenaren/gebruikers, over specifieke gebiedskennis beschikken en praktische ervaring 

hebben over behoud en ontwikkeling van ons buitengebied. Het zijn de jachthouders die via wildbeheereenheden en 

faunabeheereenheden op basis van kennis en ervaring belangrijke input leveren over de ontwikkeling van de 

wildstand. Het zou zeer onverstandig zijn om deze kennis en kunde overboord te gooien.   

Ik verzoek u dan ook om de voorgenomen wijziging in heroverweging te nemen.  
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